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Deltagere 

Flemming Smedegaard (formand), Lars Bøcher, Heidi Hansen, Andrea Svanborg, Ari Vigur Hansen, Rolf 
Torsten Scavenius Andersen, Mohammed Husain Juriah, Susie Schmidt Reimann (studiesekretær), Emil Bisp 
Petersen (studiesekretær), Gitte Bisgaard Sørensen (studiesekretær), Hanne Geertsen (studiesekretær), Isa 
Egholm Christensen (studienævnssekretær) og Simon Hildebrand Hedegaard (studienævnssekretær og 
referent) 

 
Afbud 
Cindie Maagaard, Simon Hedeboe Mikkelsen, Christian Mosbæk Johannessen og Hanne Geertsen 
 
1. Godkendelse af dagsorden  
Godkendt med følgende tilføjelser: 
Nyt punkt 12: Mødetidspunkter for studienævnsmøderne i april og maj 
 
2. Meddelelser 
Der indkaldes indstillinger til talentudmærkelser for efterårssemesteret 2021 og som noget nyt indkaldes 
indstillingerne til talentudmærkelser for efterårssemesteret 2022 allerede nu. 
På IVK-studiet er der tradition for at vinderne af Case competion’en, som afholdes i forbindelse med IVK-
dagen, får talentudmærkelsen på deres eksamensbevis. 
 
De foreløbige planer for sommereksamen 2022 i Slagelse vedlægges til studienævnets orientering. 
Studienævnet havde ingen kommentarer til eksamensplanerne. 
 
3. Nyt fra IVKomitén i Odense og Student Forum i Slagelse 
IVKomitéen (Odense): 
Rolf oplyste, at IVKomitéen har afholdt generalforsamling siden sidste studienævnsmøde. 
Der planlægges en rosé-vinsmagning d. 7. april 2022. 
 
Årets IVK-dag d. 11. marts 2022 – den første fysiske IVK-dag i 3 år, var en stor succes. 
 
Student Forum (Slagelse): 
Heidi oplyste, at Student Forum planlægger en fest i løbet af forårssemesteret. 
Nærmere info følger. 
 
4.  Merit- og dispensationsansøgninger 
Lukket punkt (fortroligt referat). 
 
5.  Studieordningsændringer 
Studieordningsrevision, tysk samdrift: 

 Studienævn for: International 
Virksomhedskommunikation 

 Dato: 17-03-2022 

 
Tidsrum: 13.15 – 15.30 
Lokale: Zoommøde 
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Fagbeskrivelserne for samdriftskurserne i tysk er sendt i høring. Foruden tilføjelse af feedback er der for Tysk 
skriftlig kommunikation 1 og Tysk skriftlig kommunikation 2 tilføjet et forslag om, at portfolioen fremover skal 
bestå af 3 fremfor tidligere 5 opgaver. 
Studienævnet godkendte ændringerne. 
 
Forløbsmodeller, Odense: 
Flemming præsenterede de nye forløbsmodeller for STO 2023, Odense. 
Kurset Kommunikations- og videnskabsteori har hidtil ligget på forskellige semestre i hhv. Odense og Slagelse, 
men efter Fakultetets ønske skal placeringen ensrettes. 
Kurset placeres fra STO2023 på 3. og 4. semester i begge byer. 
 
Studienævnet diskuterede de nye forløbsmodeller og fagporteføljen. 
Studienævnet godkendte de fremlagte forløbsmodeller. 
 
Slagelsemodellerne præsenteres på næste studienævnsmøde. 
 
6.  Undervisningsevalueringer E21 
Studienævnet gennemgik evalueringerne af efterårets undervisning, med særligt fokus på de 
undervisningsforløb, hvor der har været udfordringer. 
 
Overordnet set er evalueringerne tilfredsstillende, men det er generelt en udfordring at opnå acceptable 
besvarelsesprocenter, hvilket er kritisk i sig selv, men også medfører, at de besvarelser, der indeholder 
kvalitative data potentielt tillægges mere værdi end de nødvendigvis bør have.  Der er desuden et problem 
med at få vist holdinddelte evalueringer på kurser med holddublering. 
 
I Odense er der nogen kritik af skemalægningen og de fysiske forhold i undervisningslokalerne. 
 
I Slagelse har i alt 4 evalueringer ført til inddragelse af institutledelsen. 
 
Studienævnet diskuterede evalueringsproblematikken og det dobbelte i at de offentlige rapporter tegner et 
rosenrødt billede af virkeligheden. 
 
Der skal på baggrund af gennemgangen af evalueringen udarbejdes evalueringsrapporter til offentliggøres 
på Fakultetets hjemmeside.  
Studienævnssekretariatet udarbejder udkast til disse rapporter til studienævnets godkendelse på næste 
møde. 
 
7.  Uddannelsesberetningen 2022 
Odense: 
Studienævnet godkendte Uddannelsesberetningen for de Odensebaserede IVK-uddannelser. 
Statusmødet er udsat fra ultimo marts til juni måned. 
 
Slagelse: 
Heidi gav en kort gennemgang af statusmødet for IVKs Slagelsebaserede uddannelser, der blev afholdt d. 9. 
marts. Fakultetet var generelt meget tilfredse med opfyldelsen af de forskellige handleplaner og meget af 
arbejdet videreføres også i de kommende handleplaner. Positivt er det også, at det samlede antal er 
handleplaner/fokuspunkter er reduceret væsentligt, begrundet i den nylige institutionsakkreditering.  
På statusmødet var der særligt fokus på: 

• Markedsføring ift. det faldende optag. Ansvaret for denne opgave ligger hos Fakultetet i forbindelse 
med den øvrige markedsføring af Humaniora. 

• Mulighed for at udbyde dele af uddannelsen online. 
• Fortsat fokus på studieintensitet. 
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• I forbindelse med gennemførelse af 10 ECTS-reformen, skal der arbejdes på en bedre udnyttelse af 
forskerressourcerne (pt. er PBA-uddannelsen bedre forskningsdækket end IVK-uddannelsen, 
selvom PBA-uddannelsen ikke har krav om forskningsdækning). 

• Øget fokus på BA-projektskrivning i forbindelse med virksomhed på PBA-studiet. SDU RIO skal 
inddrages i dette arbejde. Det er dog stadig en udfordring, at få åbnet ItsLearning ét semester 
tidligere. 

• Fokus på muligheden for at tilknytte akademiske skrivevejledere i Slagelse 
• Indføre generelle akademiske kompetencer i fagbeskrivelserne. 

 
8.  Studiestartsundersøgelsen  
IVK Odense, BA: 

• 2 fremmedsprog (1 respondent ud af 7 mulige): 
o Motivation for gennemførelse af BA-uddannelse: 100% (67% i 2020) 
o Generel tilfredshed med studiestart: 100% (83% i 2020) 

 
• IVK Engelsk (10 respondent ud af 49 mulige): 

o Motivation for gennemførelse af BA-uddannelse: 30 % (67% i 2020) 
o Generel tilfredshed med studiestart: 70% (67% i 2020) 

 
• IVK Tysk (0 respondent ud af 9 mulige): 

o Motivation for gennemførelse af BA-uddannelse: - (50% i 2020) 
o Generel tilfredshed med studiestart: - (75% i 2020) 

 
IVK Odense, KA (13 respondenter ud af 74 mulige): 

• Motivation for gennemførelse af BA-uddannelse: 77% (59% i 2020) 
• Generel tilfredshed med studiestart: 100% (81% i 2020) 

 
Odense: 

• Usædvanligt få respondenter 
• Større tilfredshed med studiestarten i 2021 i forhold til i 2020 
• BA – 50% helt enige i at de har haft en god studiestart, 20% delvist enige 
• For få kvalitative svar, svært at agere på 

 
IVK Slagelse (17 respondenter ud af 73 mulige): 

• Motivation for gennemførelse af BA-uddannelse: 76 % (50% i 2020) 
• Generel tilfredshed med studiestart: 71% (63% i 2020) 
 

PBA Slagelse (14 respondenter ud af 39 mulige): 
• Motivation for gennemførelse af BA-uddannelse: 86 % (71% i 2020) 
• Generel tilfredshed med studiestart: 86% (84% i 2020) 

 
Slagelse: 

• Utroligt få besvarelser, så svært at uddrage noget 
• Studiestartsprojektet (samarbejdet med Slagelse Musikhus) er efterhånden et gennemprøvet koncept 

og ønskes ikke ændret 
 
Ingen af stederne får vi konkrete inputs til noget der skal laves om. 
Med baggrund i undersøgelsen kan det ikke konkluderes, at der er nogle forhold, der skal ændres på. 
Konceptet fastholdes. 
 
9. Godkendelse af valgfag E22 
2 fag fra Slagelse: 

• Markedskommunikation og virksomhedsstrategi i praksis 
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• Sustainable Business Development and Strategy 
 

2 fag fra Odense : 
• Digital markedskommunikation 
• Afventer fagbeskrivelse, sendes i høring 

 
Studienævnet godkendte valgfagsudbuddet for efterårssemesteret 2022. 
 
10. Adgangskrav KA (årshjul) 
Nuværende adgangskrav (engelsk-retningen) = relevant BA-uddannelse: 

• BA IVK-uddannelser fra SDU med engelsk sprogprofil 
• BASK (SDU) 
• Anden erhvervssproglig bachelor med Engelsk 
• Bacheloruddannelsen i Engelsk 
• Negot med hovedsprog i Engelsk 
• Professionsbachelor i Engelsk og IT-baseret markedskommunikation 
• En tilsvarende bacheloruddannelse med minimum 60 ECTS i Engelsk 

 
Nuværende adgangskrav (dansk-retningen) = relevant BA-uddannelse: 

• BA IVK-uddannelser fra SDU  
• BASK (SDU) 
• BA i Spansk 
• Dansk 
• Historie 
• Medievidenskab 
• Litteraturvidenskab 
• Journalistik 
• Professionsbachelor i engelsk og IT-baseret markedskommunikation 

 
Studienævnet fastholdt de nuværende adgangskrav. 
Det er dog under afklaring om BASK-uddannelsen stadig skal fremgå af listen, når den ikke har været 
udbudt i en årrække. 
Det er ligeledes under afklaring om ikke BA i Tysk bør tilføjes over adgangsgivende uddannelser til dansk-
specialiseringen. 
 
11. Studenterbestand (årshjul) 
Studienævnet forholdt sig til studenterbestanden og drøftede de vigende ansøgningstal, der rammer stort set 
alle uddannelser udbudt af studienævnet, med undtagelse af kandidatuddannelsen, der holder et højt og 
stabilt niveau. 
 
Masteruddannelsen har lave ansøgnings- og bestandstal, men løber fortsat rundt og fagudbuddet fastholdes. 
 
12. NYT PUNKT: Mødetidspunkter for studienævnsmøderne i april og maj 
Mødet i april rykkes og afholdes onsdag d. 27. april, kl. 13.15-15.00, som fysisk møde på campus Slagelse 
Mødet i maj afholdes torsdag d. 19. maj, kl. 9.15-11.30, som fysisk møde på campus Odense 
 
13. Eventuelt 
Intet. 
 
Mødet sluttede kl. 15.15. 
 
                     Flemming Smedegaard                                       Simon Hildebrand Hedegaard    
                     Studienævnsformand                        //                      Studienævnssekretær                                                                                                                          
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